



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT JABATAN
PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

2 September 2021
23 Muharam 1443H

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	<ul style="list-style-type: none">• Kolej kediaman jadi lokasi ternak tilapia
Berita Harian	<ul style="list-style-type: none">• 50,000 ikan patin tiada pembeli
Harian Metro	<ul style="list-style-type: none">• Patin tua tidak laku
Kosmo !	<ul style="list-style-type: none">•
Sinar Harian	<ul style="list-style-type: none">•
The Star	<ul style="list-style-type: none">•
New Straits Time	<ul style="list-style-type: none">•
Nanyang Siang Pau	<ul style="list-style-type: none">•
Malaysia Gazette	<ul style="list-style-type: none">•
Harakah	<ul style="list-style-type: none">•
Malaysiakini	<ul style="list-style-type: none">•
Bernamea	<ul style="list-style-type: none">•
Borneo Post (Kuching)	<ul style="list-style-type: none">•
Guan Ming Daily	<ul style="list-style-type: none">•
Sabah Media	<ul style="list-style-type: none">•

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA	/	KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI Sabah Media		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		26	2/9/2021

Diah INTAN SUHANA
CHE OMAR
www.korngadmedia.com.my

PROJEK Pertanian Lestari, KC Agro, Universiti Pertanian Malaysia (UPM) yang bermatlamat memartabatkan bidang pertanian dan penternakan, dalam kalangan warganya, menampilkan hasilnya. Ia apabila ladang ternakan ikan talapia berjaya dibuka di kolej kediaman iaitu institusi berkenaan.

Bermula dengan hanya sebuah tangki terpakai sebagai rusuk pembiakan, kini tiga tangki tambahan disediakan untuk memuatkan ikan yang kian membesar.

Pengetua Kolej Canselor, Prof. Madya Dr. Amini Amir Abdullah berkata, bagi memastikan projek berkenaan lancar, jadual kerja harian pelajar disediakan.

Malah catatan penting akan diambil untuk pastikan mereka bagi memastikan semua perkara berjalan lancar.

"Pelajar berpeluang menjalani proses pembelajaran latihan in-house yang memberi pendedahan mengenai ilmu penternakan ikan daripada peringkat awal termasuk penyediaan kolam, penjagaan kualiti air dan pemilihan benih ikan.

"Malah proses pemakanan, pensisiran air, pengelasan saiz ikan, perakaunan serta menuai hasil dengan memasarkan ikan tuar didedahkan," katanya.

Program yang dijalankan oleh Ahli Majlis Perwakilan Kolej, barisan felo, staf pengurusan serta pelajar itu bertujuan menerangkan nilai

um m/s 26 2/9/2021

Kolej kediaman jadi lokasi ternak talapia



HASIL pertama ikan talapia mencapai jumlah 50kg

tambah, kemahiran serta pengetahuan kepada pelajar, khususnya dalam akuakultur, kaedah penanaman fertigasi serta hidropnik.

Semua peserta dipantau pihak pengurusan kolej bagi memastikan projek ini direalisasikan mengikut perancangan.

Projek bermula Januari 2021 itu, baru-baru ini merekodkan hasil tangkapan berjumlah 50 kilogram (kg).

ILMU BERMANFAAT
Salah seorang pelajar yang terlibat dalam projek itu, **Noor Idayu Suboh** berkata, pengalaman sepanjang

mengendalikan projek ini memberikan ilmu pengetahuan yang amat bermakna kepada dirinya.

Katanya, proses pembelajaran diterima adalah 300 peratus berbeza daripada program pengajian formal yang diikuti di UPM.

"Ia memberi ilmu

di luar jangkaan saya sebelum menjejaskan kaki di universiti. Ilmu yang diperolehi sepanjang proses penternakan ikan dan pertanian lain amat berguna.

"Melalui penternakan ikan tilapia merah ini, semua warga Kolej Canselor umumnya dan pelajar yang terlibat khususnya dapat menimba ilmu dan pengetahuan dalam bidang akuakultur.

"Selain itu ia dapat memupuk rasa tanggungjawab, disiplin diri dan juga kerjasama berpasukan dalam menjayakan projek ini," katanya.

Beliau juga yakin ilmu berkenaan mampu memberi nilai tambah kepada kerjayanya kelak selain dapat dimanfaatkan untuk anggota masyarakat.

TENTANG KC AGRO:
• Projek Pertanian Lestari yang diwujudkan oleh Kolej Canselor, UPM melibatkan warga kolej yang terdiri daripada Ahli Majlis Perwakilan Kolej, barisan felo, staf pengurusan dan juga pelajar Kolej Canselor.

• Merupakan projek inisiatif warga Kolej Canselor dalam usaha memartabatkan bidang pertanian dan penternakan selain mendukung usaha universiti melastarkan kampus hijau.

• Bertujuan memberi pendedahan dan ilmu pertanian serta penternakan kepada pelajar Kolej Canselor serta menerapkan sesuatu yang berbeza selain apa yang diperolehi dalam bilik kuliah.



PEMBERSIHAN tangki ikan secara berkala dilaksanakan pelajar manakala pemantauan dilakukan oleh staf dan felo kolej bagi memastikan kualiti air sentiasa terjaga.



JERRY Wesley Senaja yang juga Ahli Majlis Perwakilan Pelajar bertugas memberi ikan makan mengikut penggiliran.

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO !		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN	/	SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI Sabah Media		
KATEGORI LIPUTAN : POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		15	2/9/2021

50,000 ikan patin tiada pembeli

3H Mly 15
19/2021

Lipis: Lebih 50,000 ikan patin yang dibiarkan di Sungai Jelai, di sini, mungkin 'berkubur' dalam sungai berkenaan berikutan tidak dapat dijual susulan pandemik COVID-19.

Khairul Anuar Ahmad Mahir, yang mengesahkan ternakan itu berkata, pihaknya menanggung kerugian yang besar apabila ikan patin sangkar itu tidak dapat dipasarkan sejak awal tahun.

Beliau berkata, sekatan rentas daerah dan negeri yang dilaksanakan menyebabkan aktiviti pasaran ikannya terbanat.

"Walaupun negeri ini kini sudah memasuki Fasa 2 dan ada kelonggaran rentas daerah, 'nasi sudah menjadi bubur' kerana ikan yang dibina ini melebihi usia matang dan tidak laku di pasaran.

"Kita sudah memotong sebanyak 50,000 ikan patin sepatutnya memasuki pasaran pada Mei lalu, tetapi semuanya terbanat berikutan sekatan rentas daerah serlah negeri," katanya.

Khairul Anuar berkata, beliau dan saudaranya, Mohdakar Mohamed, 55, mengeluarkan modal sendiri untuk membiayai pembinaan 70 sangkar di Sungai Jelai, Kampung Gading, bagi perusahaan ternakan ikan sangkar sejak 2008 dan memernak kira-kira 60,000 ikan patin.

"Saya tidak menyangka ancaman COVID-19 pada awal 2020 dan sekatan rentas beransur-ansur 'menggelapkan' kehidupan kami dan pengusaha lain.

"Sebelum Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) dahulu, kita mampu memasarkan anggaran dua tan ikan patin seminggu untuk pengusaha restoran di bandar Kuala Lipis, Jerantut dan pemborong dari Lembah Kelang dengan harga RM17 sekilogram.

"Sejak PEP Mei lalu, ternakan ini cuma dapat dipasarkan sekitar 200 kilogram setiap minggu untuk kawasan kampung berdekatan dan langsung tidak balik modal.

"Malah, duit simpanan juga hampir kehabisan, zembelli makanan ikan antara 60 beg hingga 70 beg sehari.

"Ikan ini pula sudah melebihi usia matang dengan berat lebih dua kilogram. Ia tidak memahai permintaan pasaran yang mahu ikan seberat satu hingga 1.5 kilogram sahaja," katanya.



Khairul Anuar (kiri) menunjukkan patin sangkar yang dibiarkan di Sungai Jelai terbiar matang kerana gagal dipasarkan. (Foto: Roslan Ab Mahir/110)

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO !		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO	/	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI Sabah Media		
KATEGORI LIPUTAN :		POSITIF		NEGATIF		NEUTRAL	24	2/9/2021

Oleh Roselin Ab Malek
am@hmetro.com.my

Lipis 2/9/2021

“Patin tua tak laku”

Uluhan ribu patin yang kami ternak dalam sangkar sudah tua, mungkin terus ‘berkubur’ dalam sangkar kerana sukar dipasarkan,” kata Khairul Anuar Ahmad Mahtir.

Khairul Anuar, 32, yang juga pengusaha ternakan ikan sangkar di Sungai Jelai di Kampung Ganding di sini, berkata pihaknya kerugian besar selepas patin itu gagal untuk dipasarkan sejak awal tahun ini.

“Patin yang ada seberat lebih dua kilogram (kg) sedangkan pasaran hanya mahukan patin yang seberat satu hingga 1.5kg saja.

“Ia menambah kesukaran untuk kami pasarkannya,” katanya.

Menurut Khairul Anuar yang memisahkan perniagaan itu bersama saudaranya, Mohhtar Mohamad, 55, sepatutnya, kira-kira 50,000 patin memasuki pasaran pada Mei lalu namun sebaliknya yang berlaku apabila perintah kawalan pergerakan (PKP) dikuatkuasakan mulai 10 Mei lalu.

Katanya, bukan setakat tidak pulang modal malah pihaknya juga kerugian besar.

“Berikutan sekatan rentas daerah dan negeri yang dikuatkuasakan sebelum ini, kami tidak dapat memasarkannya.

“Walaupun kini ada kelonggaran rentas daerah, kami anggap ia umpama nasi sudah menjadi bubur kerana patin dternak sudah melebihi usia matang dan tidak laku di pasaran,” katanya.

Menurut Khairul Anuar, dia dan Mohhtar mengeluarkan modal sendiri untuk membina pembinaan 70 sangkar patin di Sungai Jelai.



Patin tua tak laku

Penternak rugi ikan gagal dipasarkan sejak awal tahun

KITABEE: Anuar-kami menunjukkan ikan kami terlalu matang kerana tidak pasaran. -GALERI NSTP ROSELIN AB MALEK



Patih yang ada seberat lebih dua kilogram (kg) sedangkan pasaran hanya mahukan patin yang seberat satu hingga 1.5kg saja. Ia menambah kesukaran untuk kami pasarkannya”

Khairul Anuar

Katanya, sejak 2000, pihaknya sudah menteram kira-kira 80,000 patin.

“Kami tidak sangka, ancaman pandemik Covid-19 pada awal 2020 menyebabkan pengusaha seperti kami dan yang lain ‘terduduk’.

“Sebelum PKP, kami mampu memasarkan kira-kira dua tan patin pada setiap minggu untuk pengusaha restoran di Kuala Lipis, Jerantut selain pemborong dari Lembah Klang.

“Sejak PKP Mei lalu pula, kami hanya dapat memasarkan kira-kira 200 kilogram (kg) patin seminggu kepada penduduk kawasan kampung berdekatan, ia tidak balik modal,” katanya.

Ketika ini, menurutnya, pihaknya menggunakan wang simpanan untuk membeli 60 hingga 70 beg makanan ikan sehari.

“Selepas memasuki kelonggaran berniaga Fasa 3, kami hanya membuka gerai di tepi jalan raya Jerantut-Lipis berdekatan Kampung Ganding, untuk menjual patin secara runcit.

“Walaupun memperoleh hasil yang kurang namun kami tetap bersyukur kerana ia cukup untuk kami membeli barangan keperluan harian,” katanya.